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Kultúrna komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  
       

 

Košice: 

  

06. 06. 2023 

Číslo:  2133/2023/OK-23591 

Vybavuje: PhDr. Jana Knežová, PhD. 

tajomníčka komisie 

email: jana.knezova@vucke.sk 

telefón: 055/7268 271 

 

 

ZÁPISNICA 

z 5. rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva Košického         

samosprávneho kraja, konaného dňa 06. 06. 2023 
      v Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v Košiciach              

zasadačka č. 310 (2. poschodie)           

       

PROGRAM  ROKOVANIA 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. II. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2023 

4. Územný plán veľkého územného celku Košický kraj – Zmeny a doplnky č. 5/2022 

5.   Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým                       

      sa vyhlasujú Zmeny a doplnky č. 5/2022 záväznej časti Územného plánu veľkého    

      územného celku Košický kraj 

6.   Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2023 

      7.   Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja    

            na II. polrok 2023 

      8.   Rozvoj knižníc v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 

9.   Návrhy, podnety a požiadavky 

    10.   Rôzne  

    11.   Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu zasadnutia komisie 

Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 5. rokovanie komisie. 

Predstavil novú členku neposlankyňu p. Ing. Timeu Ondrejčovú Horosovú a informoval,              

že komisia má aktuálne celkový počet 23 členov. Uviedol tiež, že svoju neúčasť ospravedlnili       

4 členovia a z celkového počtu 23 členov komisie je prítomných 17 členov, čo je nadpolovičná 

väčšina a  komisia je uznášaniaschopná. Následne predseda komisie informoval, že z 5. rokovania 

komisie sa vyhotovuje zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia zápisnice.  

 

Predseda komisie oznámil, že do návrhu programu rokovania bol zaradený bod: II. Úprava 

rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2023, ktorý bude prerokovaný v poradí ako     

bod č. 3. Návrh programu rokovania komisie, vrátane doplneného bodu bol všetkým členom 

komisie zaslaný e-mailom. 
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Predseda požiadal členov komisie o ich pripomienky alebo doplnenia k programu. Žiadne 

doplnenia ani pripomienky k programu neboli vznesené. 

 

Predseda komisie požiadal členov komisie o hlasovanie o programe ako celku, vrátane doplneného 

bodu a zmeny poradia predložených materiálov. 

 

Uznesenie č. 16/2023 

Komisia schvaľuje program 5. rokovania komisie. 

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní: 17 

Za:  17                                    Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Záver: Predseda komisie skonštatoval, že program rokovania komisie bol schválený. 

 

K bodu č. 2   

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

Vyjadrenie:  

PhDr. Jana Knežová, PhD. - vedúca odboru kultúry Úradu KSK reagovala na požiadavku 

ohľadom spôsobov informovania o zasadnutiach komisie. K požiadavke zasielania notifikácií/sms 

správ uviedla, že dňa 22. 5. 2023 bol všetkým členom komisie poslaný e-mail s informáciou         

a stanoviskom manažéra kybernetickej bezpečnosti,  spoločne aj s plánmi termínov rokovaní 

komisií. Taktiež boli členom komisie zaslané informačné sms správy pred rokovaním komisie.   

 

Nesplnené uznesenia neboli evidované a všetky požiadavky boli splnené. 

 

Diskusia:  

Predseda komisia oslovil členov komisie, či sa všetci vedeli prihlásiť a  či nemali problém 

s prihlásením sa do e-mailu. Bc. Ing. Janka Brziaková uviedla, že mala problém s prihlásením    

dňa 5. 6. 2023 popoludní, lebo nefungoval server. JUDr. Ing. Jana Béreš Furmanová, MBA, LL.M 

– zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK a PhDr. Jana Knežová, PhD. – vedúca odboru kultúry Úradu 

KSK uviedli, že nebol evidovaný takýto podnet. Predseda komisie poprosil členov komisie,          

aby sa v prípade problému s prihlásením obrátili na Úrad KSK. 

JUDr. Ing. Jana Béreš Furmanová, MBA, LL.M - zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK informovala, 

že po ukončení rokovania komisie bude k dispozícii zamestnanec oddelenia IKT, ktorý pomôže 

členom komisie nainštalovať MS Outlook do mobilných zariadení, ak by mali záujem.  

 

Uznesenie č. 17/2023 

Komisia berie na vedomie informáciu týkajúcu sa plnenia uznesení a požiadaviek z komisie.  

 

Hlasovanie č. 2  

Prítomní: 17 

Za:  17                                   Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 3  

II. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2023 

Vyjadrenie: 

Prítomní spracovatelia materiálu: Ing. Martin Sokol – poverený riadením odboru financií                 

a Ing. Kvetoslava Lipovská – vedúca referátu rozpočtu odboru financií, ktorá informovala 

o navrhnutých úpravách v rozpočte. 
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Diskusia: 

K úprave kapitálových výdavkov v programe Kultúra, týkajúcej sa zníženia rozpočtu kapitálových 

výdavkov z rezervy o 450 000 Eur a k presunu 200 000 Eur do programu Vzdelávanie  sa vyjadrili 

Ing. Igor Petrík a predseda komisie v zmysle, či to nebude mať negatívny dopad pre oblasť 

kultúry. 

Ing. Kvetoslava Lipovská uviedla, že sa jedná o financie z rezervy na projektové zámery 

a nepredvídané výdavky pre projekty z programu IROP.  Jedná sa o finančné prostriedky, ktoré  

nie sú použité, lebo sú z úveru. Tieto finančné prostriedky sa čerpajú v prípade ak už nastanú 

výdavky. Keďže v IROPe v oblasti vzdelávania je aktuálne vyššia potreba na prefinancovanie 

prostriedkov z úveru, tieto finančné prostriedky sa preto presúvajú z kultúry do školstva. Kultúra 

vykrytie z rezervy má, tento presun nenaruší financovanie  kultúry ani chod kultúrnych 

organizácií. 

Predseda ukončil diskusiu a predniesol návrh uznesenia, za ktorý dal hlasovať. 

 

Uznesenie č. 18/2023 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní: 17 

Za:  17                               Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4   

Územný plán veľkého územného celku Košický kraj – Zmeny a doplnky č. 5/2022 

Vyjadrenie:  

Ing. Mária Halačová z oddelenia územného plánovania a životného prostredia, odboru 

regionálneho rozvoja Úradu KSK prezentovala predložený materiál. Uviedla, že hlavným 

dôvodom obstarania a spracovania zmien a doplnkov,  je zapracovanie zámeru priemyselného 

parku na Strategickom území Valaliky do platnej územnoplánovacej dokumentácie veľkého 

územného celku Košického kraja. K dispozícii mala pre členov komisie k nahliadnutiu 

vypracované podklady. 

 

Diskusia: 

Ing. Ján Varga uviedol, že sa jedná o nutnosť z dôvodu investície a výstavby. Je to pozitívne          

a prospešné. Predseda komisie uviedol, že by bolo prospešné mať viac takýchto investorov v kraji. 

 

Na rokovanie komisie prišiel 1 člen komisie, počet prítomných: 18 

 

Uznesenie č. 19/2023 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 4  

Prítomní: 18 

Za:   18                              Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 5 

Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým                 

sa vyhlasujú Zmeny a doplnky č. 5/2022 záväznej časti Územného plánu veľkého územného 

celku Košický kraj 

Vyjadrenie:  

Ing. Mária Halačová z oddelenia územného plánovania a životného prostredia, odboru 

regionálneho rozvoja Úradu KSK informovala o obsahu predkladaného materiálu. Zmeny             

a doplnky č. 5/2022 ÚPN VÚC Košický kraj (textová a grafická časť), postup obstarávania            

a prerokovania, vyhodnotenie pripomienok z prerokovania a dokladová časť sú uložené a 

dostupné k nahliadnutiu na oddelení územného plánovania a životného prostredia Úradu KSK. 

  

Diskusia: 

Bez diskusie. 

 

Uznesenie č. 20/2023 

Komisia odporúča  zastupiteľstvu  predložený  materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 5  

Prítomní: 18 

Za:  18                            Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 6 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2023 

Vyjadrenie:  

PhDr. Jana Knežová,PhD. - vedúca odboru kultúry Úradu KSK uviedla, že do Plánu úloh komisie 

na 2. polrok 2023  boli zo strany odboru kultúry navrhnuté tieto body: 

● Priebežná informácia o podporených projektoch z dotačného systému KSK 

● Prezentácia rozvojových zámerov novej riaditeľky Bábkového divadla v Košiciach 

● Rozvojové zámery múzeí a galérií v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 

 

Informovala, že bod z plánu úloh komisie na 1. polrok 2023: Priebežná informácia o podporených 

projektoch z dotačného systému KSK, je preložený a navrhnutý  do plánu úloh na 2.polrok 2023 

z dôvodu, že v súčasnosti doručené projekty prechádzajú hodnotiacim procesom. Uviedla, že na 

odbore kultúry bolo na posúdení a hodnotení 176 žiadostí, ktoré sa ďalej posúvajú na hodnotenie 

poslancom a  následne prebehne ich vyhodnotenie. Ďalej informovala, že prebehlo výberové 

konanie na voľné pracovné miesto štatutára Bábkového divadla v Košiciach, súčasťou 

najbližšieho rokovania Zastupiteľstva KSK je návrh na vymenovanie riaditeľky danej inštitúcie. 

V prípade, že bude táto nominácia zastupiteľstvom schválená, na najbližšie rokovanie komisie    

by bola pozvaná nová riaditeľka divadla, aby odprezentovala rozvojové zámery divadla. Zároveň 

uviedla, že sa pokračuje podľa navrhnutého plánu v prezentácii jednotlivých oblastí zriaďovanej 

kultúry,  doteraz boli predstavené divadlá,  na tomto rokovaní komisie sú zaradené knižnice a  na 

2. polrok do plánu úloh komisie boli navrhnuté rozvojové zámery múzeí a galérií. 

 

Návrh plánu úloh bol členom komisie zaslaný spoločne s pozvánkou na komisiu e-mailom.  

 

Predseda komisie požiadal členov komisie o ich pripomienky alebo o doplnenia do plánu úloh 

komisie. Žiadne doplnenia neboli vznesené. 

 

Predseda  predniesol návrh na uznesenie, za ktorý dal hlasovať. 
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Uznesenie č. 21/2023 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predložený plán úloh komisie prerokovať a schváliť.   

 

Hlasovanie č. 6  

Prítomní: 18 

Za: 18                                      Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 7   

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  na     

II. polrok 2023 

Vyjadrenie:  

PhDr. Jana Knežová, PhD.- vedúca odboru kultúry Úradu KSK informovala, že z odboru kultúry 

boli do rámcovej obsahovej náplne zastupiteľstva na 2. polrok 2023 navrhnuté 2 body: 

• Schválenie Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore  

   audiovizuálneho priemyslu  

• Informatívna správa o projektových aktivitách za oblasť kultúry 

Keďže v oblasti kultúry sa pripravujú nové projektové zámery je predpoklad, že okrem týchto  

dvoch predložených bodov budú pripravené na predloženie do zastupiteľstva aj návrhy                

na kofinancovanie  projektov, tieto podklady sú aktuálne v procese prípravy 

 

Diskusia: 

Bez diskusie. 

 

Uznesenie č. 22/2023 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 7  

Prítomní: 18 

Za:  18                                   Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 8 

Rozvoj knižníc v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 

Vyjadrenie: Ing. Eva Bružeňáková z odboru kultúry Úradu KSK formou prezentácie predstavila 

profily knižníc v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, informovala o sieti knižníc, metodickej a 

projektovej činnosti, o počte podujatí, vývoji návštevnosti a registrovaných čitateľoch. Zmienila sa 

tiež o problematike financovania knižníc a problémových otázkach. Na záver informovala 

o rozvojových prioritách a pripravovaných podujatiach. 

 

Diskusia: 

Bez diskusie. 

 

Uznesenie č. 23/2023 

Komisia berie na vedomie informáciu o rozvoji knižníc v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK. 

 

Hlasovanie č. 8  

Prítomní: 18 

Za: 18                                    Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 9 

Návrhy, podnety a požiadavky 

Témy: Projekty z dotačného systému KSK  

           Spolufinancovanie projektov 

Mgr. art. Ľubica Blaškovičová sa informovala ohľadom postupu hodnotenia projektov z dotačného 

systému KSK zo strany poslancov. Predseda komisie prítomným vysvetlil ako tento proces 

hodnotenia zo strany poslancov prebieha. 

Ing. Igor Petrovčik uviedol, že viacero žiadostí je zaslaných akoby od jedného subjektu uvedeného 

ako OZ, s.r.o. a pod., chce na to upozorniť, že je nekorektné ak jeden subjekt pošle viacero 

žiadostí napr. na kultúru, šport a iné oblasti. Navrhol, či nie je možné to nadefinovať, aby k tomu 

nedochádzalo. V tomto kontexte predseda komisie apeloval, aby sa takéto veci riešili už pri 

formálnej kontrole žiadostí. 

Predseda komisie  následne uviedol, že niektoré žiadosti sú s ohľadom na obmedzené zdroje 

investičného charakteru aj keď je stanovená maximálna výška finančnej dotácie 7000 Eur a je 

problém potom urobiť reálny výber. 

György Nagy uviedol, že vidí veľký problém pri spolufinancovaní projektov.  Ak žiadateľ žiada 

napríklad 7000 Eur a dostane dotáciu  vo výške 1000 Eur,  celkovo vyúčtovať musí 7000 Eur.     

Dal podnet, či nie je možné to do budúcna zmeniť, aby bola spoluúčasť určená z výšky pridelenej 

dotácie. Potom sa stáva, že žiadateľ odstúpi od projektu a pridelenú dotáciu vráti. 

PhDr. Jana Knežová, PhD. uviedla, že s takýmto spôsobom spolufinancovania zápasia aj kultúrne 

organizácie, keď žiadajú o dotáciu napr. z Fondu na podporu umenia a požadované celkové 

náklady sú pokryté len minimálne, v tomto prípade sa tiež zvažuje odstúpenie od niektorých 

projektov.  

Mgr. art. Ľubica Blaškovičová uviedla príklad podujatia Imaginácie, podporeného z programu 

Terra Incognita, kde dostane 70% z pridelenej dotácie a až po celkovom vyúčtovaní dostane 

zvyšných 30% financií. Tiež to vníma ako problém. Tu hlavný kontrolór aj vedúca odboru kultúry 

uviedli, že takto sú nastavené pravidlá vo VZN týkajúceho sa programu Terra Incognita. 

Ing. Igor Petrík potvrdil, že je celkovo problém týkajúci sa  projektového financovania, kedy sa 

v niektorých prípadoch nadhodnocujú nákladové položky, lebo sa automaticky očakáva škrtanie. 

Ing. Jozef Hudák – hlavný kontrolór KSK uviedol, že všetky konkretizujúce podmienky 

financovania sa dajú nastavovať vo výzvach. Uprednostňuje sa viaczdrojové financovanie 

projektov. 

József Kopasz vystúpil s otázkou, prečo pri projektoch z dotačného systému KSK, nie je možná 

vyššia úhrada financií ako 100 Eur v hotovosti. Zisťoval aj situáciu v iných krajoch, kde taká 

podmienka nie je. 

Na tento podnet reagovali Ing. Jozef Hudák - hlavný kontrolór KSK a JUDr. Ing. Jana Béreš 

Furmanová, MBA, LL.M  zástupkyňa riaditeľa Úradu KSK, neskôr v bode Rôzne, kde upresnili, 

že už došlo k zmene tejto povinnosti a v súčasnosti je uvedené možné platenie finančnou 

hotovosťou vo výške maximálne 40% z pridelenej dotácie. 

 

K bodu č. 10 

Rôzne 

PhDr. Jana Knežová, PhD. – vedúca odboru kultúry Úradu KSK informovala o aktuálnom dianí 

v oblasti kultúry a o uskutočnených podujatiach. Informovala o pripravovaných letných táboroch 

s kapacitou pre cca 1200 detí, ponuka  táborov je na web stránke www.taboryksk.sk. Uviedla,     

že prebieha  Filmový jún -  Poď do kina s KSK a v rámci tohto programu budú v kinách 

predstavené filmové diela Juraja Jakubiska. KSK sa cez program Klenoty kraja predstaví             

na najväčšom folklórnom festivale vo Východnej.  Ďalej priblížila vybranú programovú ponuku 

kultúrnych organizácií a pozvala prítomných na pripravované podujatia v najbližšom období, 

napríklad:   
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21. 6. 2023   Anna Lesznai - výstava vo Východoslovenskej galérii  

Na skle vystavené – výstava pri príležitosti 120. výročia účelovej budovy 

Východoslovenského múzea  v Košiciach  

23. 6. 2023   ASTRO RoadShow Košického kraja 2023 

24. 6. 2023   Tokajský festival Borša 2023  

24. 6.-25. 6. 2023  Spišské folklórne slávnosti 

 

Diskusia: 

Ing. Ján Varga sa informoval ohľadom cyklovýletov v Tokajskej oblasti, či budú ešte pokračovať. 

PhDr. Jana Knežová, PhD. uviedla, že čo sa týka turistickej ponuky odporúča  si pozrieť ponuku 

výletov, aktivít a podujatí na web stránke  Košice Región Turizmus. 

Mgr. art. Ľubica Blaškovičová informovala o neumožnení prístupu televíznemu štábu do jaskyne 

Domica za účelom filmovania aj o neochotnom prístupe k turistom. Predseda komisie              

a PhDr. Jana Knežová, PhD. potvrdili, že majú tú istú skúsenosť. Jaskyňa je v Správe slovenských 

jaskýň, Štátna ochrana prírody. 

Ing. Igor Petrovčik informoval o podujatí Cassovia Retro – zraz automobilových veteránov 

a vystúpil s otázkou prečo sa z programu Terra Incognita nepodporujú takéto projekty.                        

PhDr. Jana Knežová odpovedala, že program Terra Incognita má presne nastavené pravidlá 

vrátane hodnotenia projektov a  otázku ohľadom tohto konkrétneho projektu môže predložiť na 

stanovisko organizácii Košice Región Turizmus. 

Ing. Jozef Hudák – hlavný kontrolór KSK na záver doplnil informáciu k téme projektov 

z dotačného systému KSK, ktorá odznela v bode č. 9, že v aktuálnej vyhlásenej výzve je ošetrené: 

že jeden rovnaký projekt nemôže byť podaný od viacerých subjektov, že v prípade skrytej 

duplicity sa projekt vyradí. Bolo by tak možné do budúcna doplniť do výzvy, že jeden subjekt 

nemôže podať viac projektov.  

Predseda komisie ukončil diskusiu. 

 

K bodu č. 11   

Záver 

Predseda komisie uviedol, že nasledujúce rokovanie komisie sa uskutoční 1. 8. 2023. 

Predseda komisie sa na záver poďakoval členom komisie za účasť a ukončil rokovanie komisie. 

 

 

 

       .................................................                                            ................................................... 

     PhDr. Jana Knežová, PhD.                                                            Pavol Burdiga 

            tajomníčka komisie                                                               predseda komisie 


